
 

 
Platform Platform Ruimte 

Voorzitter Esther Rommel 

Overleg Bestuurlijk Overleg Platform Ruimte 

Datum 12 oktober 2023 

Locatie MRA-Directie Termini 179, Amsterdam Noord 

Tijd 1o:00-12:00 
 

 

1. Opening,  vaststellen agenda      1o.00 

Agenda is  vastgesteld.  

Afwezig zijn Reinier van Dantzig en Rosan Kocken.  

 

2. Mededelingen         1o.05 

 

3. Vaststellen conceptverslag BO Ruimte 6 juli     10.10 

Het BO Ruimte is akkoord met het conceptverslag van 6 juli 2023 en is bij deze 

vastgesteld.  

Bijlage:  3.1 Conceptnotulen BO Ruimte 6 juli 2023 

 

4. Ruimtelijk Voorstel Noord-Holland en Flevoland    10:20 

Tijdens het BO zijn de bestuurders bijgepraat door provincie Noord-Holland en 
Flevoland over het traject van hun ruimtelijk voorstel.  
In december 2022 heeft de minister de provincies het Startpakket Fysieke 
Leefomgeving gestuurd met de opdracht toe te werken naar een ruimtelijk voorstel. 
Dit is een instrument dat de minister wil benutten voor het maken van  afspraken 
met de provincies, dit wordt het ruimtelijk arrangement.  
 
 
5.  Stand van zaken Uitvoeringsagenda NOVEX MRA en  informatie-  10.55 
      bijeenkomsten raden en staten                                                                        

 

a) Vertegenwoordiging van de MRA en de Waterschappen in de stuurgroep 

NOVEX 

- Gedeputeerde Esther Rommel is vanuit de Provincie Noord Holland sinds 

de installatie de opvolger van Cees Loggen in de stuurgroep MRA NOVEX.   



 

- Op verzoek van het rijk zijn de waterschappen gevraagd om permanent 

deel te nemen aan de NOVEX overleggen. Bestuurder Bea de Buisonjé zal 

deelnemen vanuit de Waterschappen. 
 

- Bij het BO lag het voorstel voor om Wethouder van de gemeente 

Zaanstaad, Stephanie Onclin, toe te voegen aan de stuurgroep 
 
In de stuurgroep zitten de volgende leden: 

                Reinier van Dantzig (voorzitter)                                Gemeente Amsterdam  
Jan de Reus                                                                         Provincie Flevoland 

 Esther Rommel                  Province Noord-Holland 
   Julius Lindenbergh                                                         Gemeente Almere 

Jurgen Nobel                                                                     Gemeente Haarlemmermeer 
Robbert Berkhout                                                           Gemeente Haarlem  
Bea de Buisonjé    Waterschappen 
Olger van Dijk (vervanger)                                           Ministerie BZK 
Jurgen Geelhoed                                                              Ministerie EZK 
Franc van der Steen                                                        Ministerie LNV 
Cécile Goebel                                                                     Ministerie IenW 

 
Het argument om de wethouder toe te voegen is dat er geen 
vertegenwoordiging in de stuurgroep is vanuit het noordelijke deel van de MRA; 
boven het NZKG.  
Dit riep de vraag op hoe de samenstelling van de stuurgroep tot stand was 
gekomen, want zou dan niet elke regio moeten zijn vertgegenwoordigd in de 
stuurgroep?  
Toegelicht kon worden dat de stuurgroep was opgericht ten tijde van het 
opstellen van het Verstedelijkingsconcept en niet was bedoeld om besluiten te 
nemen, maar alleen om het proces te begeleiden. De groep hoeft dan niet te 
groot te zijn. De besluiten worden in het BO Ruimte genomen en niet in de 
stuurgroep. Dit is 1 op 1 overgaan in de stuurgroep voor de NOVEX MRA. De 
waterschappen zijn nu toegevoegd op verzoek van het rijk, met de 
vertegenwoordiging van Bea de Buisonjé .  
 
Op basis van deze afspraak en het feit dat de besluiten in het BO ruimte worden 
genomen en niet in de stuurgroep, is besloten om wethouder Stephanie Onclin 
niet toe te voegen aan de stuurgroep. 
 
 
Afspraak bij de oprichting was: 



 

Verslag van het BO destijds wordt opgezocht. 
 
 

b) De deelnemers van het BO hebben kennisgenomen van de stand van zaken 

van de Uitvoeringsagenda NOVEX en het bezoek aan raden en Staten 

(oktober-november 2023)  (bijlage 5.1). en van de aanscherping van de 

maatregelen groen-blauw en mobiliteit op de groslijst (bijlagen 5.2, 5.2a). 
 
Voor de groslijst groen/blauw en meerkernig is een inventarisatie en 
aanscherping gedaan op groen en mobiliteit. Deze wordt besproken in het 
DO NOVEX van 20 oktober. 
Zaanstad heeft aangegeven zich niet te herkennen in de lijst met 
maatregelen. Er zou nog een slag moeten worden gemaakt. Hierover zal dan 
nog een separaat gesprek worden gevoerd.  Het rijk wil ook een business 
case ontvangen, dus we moeten ondertussen wel door. 

   

c) Het in beeld brengen van de keuzevraagstukken: 

Directeur MRA Emiel Reiding heeft een toelichting gegeven over hoe 
dit wordt opgepakt binnen de MRA.  
De nota ruimte komt in 2024 bij het nieuwe kabinet te liggen, vanuit 
de MRA willen we op korte termijn iets hebben liggen (in woord en 
beeld), zodat we in de MRA meer duidelijkheid en inzicht hebben in de 
keuzevraagstukken en wat de schuurpunten zijn of gaan worden. Het 
wordt tijd om te lokaliseren (wat en waar) en confronteren (niet alleen 
maar naast elkaar zetten van de opgaven). Dit willen gaan doen met 
het basismateriaal wat er al ligt en hierbij willen we ondersteuning 
gaan inhuren.  Er wordt geen nieuw beleid of visie opgesteld. De 
opdracht hiervoor wordt ambtleijk afgestemd. 

 
Aandachtspunten die door de deelnemers van het BO worden 
meegeven zijn:  dat duidelijk moet worden wat er wordt verwacht van 
de partners, dat we de dilemma’s  scherp moeten krijgen en op welke 
vraag krijgen we antwoord en dan het aan de raden en staten is om 
iets vast te stellen.  
De deelnemers van het  BOruimte willen de opdracht hiervoor nog wel 
graag schriftelijk langskrijgen.  

 
 



 

6. Inbreng Ruimte MRA-Agenda      11.10 

Er is gestart met het opstellen van een nieuwe MRAagenda; in 2024 loopt de huidige 

MRA Agenda af. De deelnemers bevestigen  het advies dat vanuit het DO is 

meegegeven waarin oa wordt  gevraagd om ook schuurpunten aan te geven en de 

nieuwe agenda ook te zien als een kans om te kijken hoe je als MRA meer impact 

kunt hebben. Daarnaast zou het stuk ook als strategisch instrument moeten kunnen   

worden ingezet. De werklast is een aandachtspunt en hoe kunnen we zorgen  focus?  

 
Bijlagen:  
6.1  Oplegnotitie Conceptinbreng Ruimte MRA Agenda 
6.2 Conceptinbreng Ruimte MRA Agenda 
6.3 Inbreng MRA Agenda Circulair 
 

7. Jaarplan Platform Ruimte 2024      11.20 

Jaarlijks worden door de Platforms conceptjaarplannen opgesteld die gebruikt 

worden voor het MRA Jaarplan.  

Het BO onderschrijft het advies van het DO: het MRA bureau moet bij de jaarplanning 

scherper in beeld brengen  welke activiteiten wel en niet passend zijn binnen de 

capaciteit en welke prioritering voorgesteld wordt, als er geen aanvullende capaciteit is.    

(meerwaarde voor de samenwerking in MRA kan bij de prioritering meegenomen 

worden). Het moet een realistisch en haalbaar jaarprogramma worden. Belangrijk dus 

om focus en prioritering aan te brengen.  

 

Bijlagen 

7.1  concept jaarplan Ruimte 2024 

7.2  concept jaarplan MRA Landschap 2024 

 

8. Stukken ter kennisname       11.30 

8.1.1 Lobby: Met het DO Ruimte wordt nog een overleg ingepland om de stukken 

uitvoeriger te bespreken. De vraag die dan voor ligt is welke 2 of 3 

hoofdonderwerpen van groot belang zijn in de formatie vanuit het platfrom 

ruimte.  

 

8.1.2 MIRT: Voorbereiding BO MIRT  



 

11 oktober is er nog een nazending geweest  van de meest actuele stukken. 

Deze stukken zijn ter informatie toegeveogd. Er werd echter wel een besluit 

gevraagd, namelijk mbt de afvaardiging vanuit BO ruimte naar het BO MIRT. 

Afgesproken is om dit nog schriftelijk via de mail te bevestigen met het 

volgende:  

 

BO MIRT vertegenwoordiging: 

Vanuit het BO platform  ruimte: aangezien Jan de Reus zowel in BO Ruimte 

als in BO Mobiliteit zit, is (gezien de agenda van het MIRT) voorgesteld dat 

hij deelneemt vanuit BO Ruimte  bij het BO MIRT. Vorig jaar was wethouder 

Reinier van Dantizg ook aanwezig bij het BO MIRT, omdat  er voor 

Amsterdam een relevant onderwerp was geagendeerd op het BO MIRT.  (N-

Z-lijn en Zuidasdok). Dat is nu niet het geval. 

 

De vertegenwoordiging in het BO MIRT wordt daarmee: vanuit de VRA 

(Melanie vd Horst) en vanuit provincies Noord-Holland (Jeroen Olthof) en 

Flevoland (Jan de Reus). 

 

Voor eventuele vragen hierover kunt u contact opnemen met gedeputeerde 

Jan de Reus. 

 

 

8.1.3 De leden van het BO ruimte hebben kennisgenomen van het Verslag DO ruimte 

28 september 2023 

 

 

9. Rondvraag en sluiting       11.40 
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